
  

“Vilanova s’ha de començar a vendre”

// GUILLEM MERCADER

Neus Lloveras és la candi-
data de Convergència i Unió 
(CiU) a l’Alcaldia de Vilanova 
i la Geltrú des de fa ja un any 
i tres mesos, substituint l’his-
tòric Esteve Orriols. Lloveras 
ha tingut i està tenint temps 
per donar-se a conèixer, tot 
i la dificultat que entranya 
substituir una personalitat 
com la del seu predecessor.

–Quina valoració fa 
d’aquest any i escaig que 
fa que la van designar can-
didata de CiU a les muni-
cipals ?

–En l’aspecte intern, molt 
positiva. Feia molts anys que 
hi havia una mateixa perso-
na al capdavant del projecte, 
i això, a banda d’aportar un 
gran coneixement, també 
condueix una dinàmica una 
mica continuista, apalanca-
da. Aquest any ha servit per 
animar, per moure Conver-
gència i Unió de Vilanova, 
animar la gent a participar 
més i tornar a engegar el 
carro de CiU a Vilanova. Jo 
l’any passat em vaig atrevir 
perquè l’Esteve m’havia do-
nat el relleu i perquè sentia el 
suport de tot un equip. Ara, 
en aquests moments, aquell 
equip és més gran, s’ha con-
solidat, s’hi ha afegit més 
gent. Hem fet un pas enda-
vant. Jo treballo diferent que 
l’Esteve i en aquest any estic 
satisfeta d’haver consolidat 
la meva manera de treballar, 
evidentment aprofitant el 
que l’Esteve va aconseguir a 
Vilanova durant tots aquests 
anys. Crec que he enriquit el 
projecte, l’he complementat. 
Costa canviar una dinàmica 
de molts anys.

–I com qualificaria 
aquesta manera de treba-
llar diferent?

–Les persones no som 
totes iguals.  L’Esteve té una 
personalitat molt marcada, 
jo porto molts anys en el 

tinua essent poc escrupolós 
amb les finances municipals, 
perds la confiança. Va ser un 
tema que en aquell moment 
va convenir el govern, nosal-
tres ho vam fer perquè vam 
creure que en aquell moment 
convenia a la ciutat. Però de 
poc serveix pactar un pressu-
post si a l’hora de desenvolu-
par-lo no es canvia la manera 
de fer. Va ser un intent que 
no va funcionar.

–Si vostè fos alcaldessa, 
que és el primer que can-
viaria de l’Ajuntament?

–A vegades ho he pensat. 
El primer que faria com alcal-
dessa seria parlar amb tot el 
personal municipal, perquè 
estic convençuda que tenim 
un funcionariat molt bo. 
A vegades, quan parlem de 
la gestió municipal, alguns 
funcionaris se senten mal-
tractats, però jo respecto 
moltíssim el personal mu-
nicipal. I el que em sap greu 
és que hi hagi persones que 
estiguin treballant amb po-
ques ganes, poc motivats, a 
causa d’una mala gestió po-
lítica. Es veu claríssim que 
no hi ha comunicació entre 
els departaments, que les 
persones estan mal dirigides 
i això provoca una disfunció 
total. El primer que jo faria 

seria parlar amb tothom i re-
estructurar el funcionament 
de l’Ajuntament. Comen-
çaria per un tema organit-
zatiu, no pot ser que es tre-
balli per inèrcia. Qualsevol 
persona pot fer la prova: és 
difícil trobar un comerciant, 
algú que tingui un negoci, 
que no et digui que té molts 
problemes administratius 
amb l’Ajuntament. Tot són 
traves, problemes. Això no 
pot ser, l’Administració mu-
nicipal no funciona. Hauria 
d’ajudar el ciutadà i no pas 
posar-li problemes. I això és 
un tema d’organització. Crec 
que la meva experiència em-
presarial em pot ajudar molt, 
perquè el que hem de buscar 
és l’eficàcia, aprofitar els 
mitjans.

–En un moment com 
l’actual, tan complicat 
econòmicament, des 
de l’Ajuntament es fa 
prou per ajudar a sortir 
d’aquesta situació?

–A mi se m’acudeixen 
coses immediates. Primer, 
millorar el tracte als empre-
nedors de la ciutat, ajudar-los 
i no posar-los més problemes. 
També crec que la comunica-
ció de l’Ajuntament està mal 
orientada. Destinem molts 
recursos a comunicar què 
fa l’Ajuntament en comptes 
de fer-los servir per donar a 
conèixer la ciutat. El departa-
ment de comunicació no ha 
d’explicar com som de macos 
i com de bé ho fem, sinó que 
ha de participar en la promo-
ció de la ciutat. No hem de 
promocionar l’Ajuntament, 
sinó la ciutat. Aquest seria un 
enfocament total respecte al 
que està ara. Vilanova no és 
al mapa, ningú sap on estem, 
funcionem com inèrcia i no 
aprofitem el potencial de la 
ciutat. Això provoca que no 
vinguin inversions, que nin-
gú se’n recordi de nosaltres 
turísticament. Tenim una 
UPC que s’està desinf lant 
perquè no l’ajudem. Vilanova 
s’ha de començar a vendre.

–I això és un proble-
ma del govern actual o 
és una característica de 
Vilanova? Sempre s’ha 
dit que la ciutat no se sap 
vendre.

–Bé, però hem de ser prou 
savis per canviar la nostra 
mentalitat i adaptar-nos als 
temps. Hem de canviar. Els 
vilanovins ens hem de treu-
re del cap que només som in-

dustrials i que no volem res 
més, que volem viure tran-
quils. Els temps han canviat. 
Hem de buscar en què podem 
destacar, i això potenciar-ho. 
No ens podem resignar. Si ho 
fem, la conseqüència és que 
tenim un dels índexs d’atur 
més elevats de Catalunya. 
No podem continuar així. És 
el moment de centrar-nos, 
veure quin potencial tenim, 
quin tipus d’indústria podem 
captar, quin tipus de turisme 
podem captar, definir-ho i fer 
accions per captar-lo. Rede-
finir-nos. I no crec que això 
ho hagi de fer l’Ajuntament 
sol, ni molt menys, sempre 
donaré suport a la iniciativa 
privada. Però el que ha de 
fer l’Ajuntament és posar els 
mitjans i ajudar, potenciar, 
i això és el que no es fa. Un  
dels departaments més mal 
gestionats de l’Ajuntament 
és el de promoció econòmi-
ca, és inexistent. I això pro-
voca el que està passant, que 
Vilanova s’estigui morint 
econòmicament.

–Què farà vostè en el 
proper any per intentar 
guanyar les eleccions? 

–El mateix que venim fent 
ara, les eleccions s’han de 
guanyar amb la tasca d’opo-
sició del dia a dia, intentant 
millorar cada cop més, i con-
cretant coses per tenir-les cla-
res quan arribem al govern, 
plans d’acció definits.

–És conscient de la di-
ficultat de derrotar una 
personalitat com en Joan 
Ignasi Elena, amb un con-
tacte molt directe amb la 
ciutadania?

–Quan un governa té més 
possibilitats de moure’s i 
d’arribar a tot arreu. Jo crec 
que el Joan Ignasi Elena és 
un polític professional, jo 
sóc una personalitat molt di-
ferent, ni millor ni pitjor. Puc 
aportar coses a la ciutat que 
l’alcalde no pot aportar. 

–Una possible victòria 
de CiU a les eleccions al 
Parlament l’afavorirà?

–Absolutament. Està 
clar que s’està marcant un 
canvi de tendència. Hi ha un 
desgast clar del tripartit. El 
canvi a la Generalitat, que 
estic convençuda que es pro-
duirà, ens donarà segur una 
empenta a escala municipal. 
Veurà que és possible aquest 
canvi, s’està veient que és 
possible superar les forces 
del tripartit.

Neus Lloveras posa per al fotògraf a la plaça Font i Gumà, al nucli de la Geltrú fÈlix

ball per tractar temes especí-
fics. D’alguna manera ja ens 
estem preparant per si d’aquí 
un any guanyem l’Alcaldia, 
cosa que espero, per tenir 
plans molt concrets a tots els 
àmbits que afecten la política 
municipal vilanovina. És el 
resultat de la feina de tot un 
any. Jo sóc una persona molt 
poc teòrica, molt pràctica, no 
m’agrada fer grans discursos 
de dretes i esquerres, m’agra-
da parlar de problemes i d’ac-
cions concretes. És el que ara 
estem definint.

–Pel que fa a l’estratè-
gia política, vostè va co-
mençar pactant el pres-
supost del 2009 amb el 
govern, i després va fer 
una oposició més dura. 
Per què aquest canvi?

–De fet, el pacte del pres-
supost va ser abans que jo 
fos candidata. Però bé, jo 
en aquells moments estava 
convençuda que era bo pac-
tar, perquè portàvem molt de 
temps en una situació molt 
dolenta, encara no sabíem 
que després empitjoraria. 
Per sentit comú crèiem que 
era positiu col·laborar per 
millorar la situació econò-
mica de l’Ajuntament. Des-
prés, quan veus que el dia a 
dia et demostra que es con-

“No hem de 
promocionar 
l’Ajuntament,      
sinó la ciutat”

Lloveras confia 
que un triomf 
de Mas donarà 
empenta a CiU
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La frase

“Ens hem de treure 
del cap que només 
som industrials i no 
volem res més ”

 NEUS LLOVERAS - CANDIDATA DE CIU A L’ALCALDIA DE VILANOVA I LA GELTRÚ

Camí cap a les eleccions

món empresarial, estic acos-
tumada a treballar en equip, 
a dirigir persones, a treballar 
per objectius. Aquesta mane-
ra de treballar jo crec que ha 
enriquit CiU de Vilanova. 
Al principi es necessita un 
temps d’encaix, però ara es-
tem funcionant d’una mane-
ra molt bona.

–I pel que fa a l’acció 
política municipal, també 
ha estat tot tan positiu?

–A banda de feina d’or-
ganització interna, hem fet 
molta feina de contacte, de 
carrer, moltíssima. Hem ar-
ribat a nivells de porta a por-
ta  durant aquest any. Crec 
que ara estem en disposició 
de tenir molt clares accions 
que s’han de fer a Vilanova 
i és el que estem fent des de 
fa un mes: crear grups de tre-


